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   Dato: 28. november 2011

Til

Folketinget - Skatteudvalget

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 109 af 10. november 
2011. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Brian Mikkelsen
(KF).

(Alm. del).

Thor Möger Pedersen

/Susanne Reinholdt Andersen

                         

Skatteudvalget 2011-12
SAU alm. del , endeligt svar på spørgsmål 109
Offentligt



Side 2

Spørgsmål: 

Ministeren bedes oplyse, hvorfor der ikke forventes ændringer af den sukkerholdige andel 
af sodavandssalget, når regeringen vil hæve afgifterne på netop de sukkerholdige sodavand.

Svar: 

Det er i forbindelse med provenuvurderingen rent beregningsteknisk forudsat, at den suk-
kerholdige andel af det samlede sodavandssalg er konstant. Det er samme forudsætning, 
som lå til grund for beregningerne af afgiftsdifferentieringen i forbindelse med den tidligere 
regerings forårspakke.

I 2010 og 2011 er der ikke sket ændringer i forholdet mellem sukkerholdige og sukkerfri 
sodavand, som kunne lægges til grund for de nye beregninger, da forholdet mellem de to 
typer af produkter har været uændret fra 2010 til 2011.

Det er dog regeringens målsætning med den yderligere differentiering af afgiftssatserne på 
sukkerholdig og sukkerfri sodavand, at det i højere grad vil slå igennem i priserne, og der-
med også vil medføre et incitament til at skifte de sukkerholdige produkter ud med mindre 
usunde alternativer.

  


